
Zápis z jednání Akademického senátu TUL  - 03.10.2000. 

Předseda  AS upozornil senátory na nutnost zlepšení disciplíny. Nepřítomnost členů 
senátu ohrožuje jeho usnášeníschopnost. Dále předseda AS upozornil na dosud chybějící 
podklady o jednání studentské komory o materiálech z 30.05.2000 a výsledcích hlasování 
studentské komory.   

Místopředseda studentské komory  ústně sdělil, že všechny materiály , které byly 
předmětem hlasování a byly schváleny zaměstnaneckou komorou byly studentskou 
komorou schváleny. Hospodářská fakulta nedodala čistopisy schváleného Statutu HF.  

Program: schválen  

přítomno: 9 senátorů zaměstnanců komory 

                 2 senátoři studenst. komory  

                                Předseda stud. komory p.Heděnec přislíbil, že SK samostatně projedná 
body jednání AS a dodá písemné vyjádření nejpozději do 20.10.2000. 

Ad 1) Organizační řád – rektor sdělil, že se jedná o základní kámen struktury a chodu 
univerzity, následně byly provedeny drobné kosmetické úpravy: 

         bod 4.7. škrtnout „sekretariát“,  

         str. 3 bod 3.2. – vypustit poslední větu a nahradit zněním obdobným bodu 1.2. ve vazbě 
na fakulty 

         nebyly předloženy  přílohy 1 – 6 (org. řády fakult), senátoři se dohodli, že organizační 
řády fakult nebudou uvedeny jako příloha organizačního řádu univerzity ale budou 
samostatným materiálem, organizační řády KM a UK zůstanou přílohami  ale budou 
předloženy pro samostatné jednání – postup byl jednomyslně schválen všemi 
přítomnými. 

Po provedených úpravách byl organizační řád univerzity schválen všemi přítomnými 
senátory. 

Ad 2) Personální rozšíření Vědecké rady TUL Na žádost děkana HF prof. Ehlemana 
předložil rektor univerzity návrh na jmenování nových členů vědecké rady:  

Jiří Volf – náměstek ministra financí ČR,  

prof. Jandoš,  

Ing. Ivan Kočárník.  



Návrh byl předložen ve smyslu zrovnoprávnění zastoupení fakult ve Vědecké radě TUL, 
(současné zastoupení: FS – 6, FT – 6, FP – 7, HF – 3, FA – 4, FM – 4). Senátoři 
odhlasovali, že budou o navržených kandidátech hlasovat veřejně a společně. Tento způsob 
hlasování byl přijat nadpoloviční většinou přítomných senátorů (7 pro hlasování společné, 
1 proti, 2 se zdrželi), vlastní schvalování navržených kandidátů: 10 pro, 0 proti, 1 se zdržel. 
Akademický senát odsouhlasil personální rozšíření VR TUL v navrženém rozsahu. 

Ad 3) Rektor univerzity předložil Dodatek č.2 dotační smlouvy a současně předložil 
senátorům k projednání a schválení rozdělení příslušných finančních prostředků (2 95 tis. 
Kč) – viz tabulka. Po delší diskusi a projednání deficitního rozpočtu FP, kdy rektor 
vysvětlil připravovaný systémový záměr řešení této situace pro rok 2001 a další, byl 
předložený návrh schválen v poměru hlasů: 11 pro, 0 proti, 0 se zdržel. 

Ad 4) Rektor informoval o jednání Správní rady univerzity, kde byla vedení univerzity 
dána doporučení pro další kroky : 

-          zdůraznění priorit dlouhodobého záměru školy 

-          větší propojenost UK s vědeckou knihovnou 

-          zvýšený zájem o koleje 

-          převod nemovitého majetku v Prostějově – stále v jednání  (dislokované 
pracoviště FT) 

-          privatizace bytového fondu v Hálkově ul. (část Domu vědců) 

Další zasedání SR bude v listopadu letošního roku. 

Ad 5) Prorektor doc. Pavlík informoval o stavu výstavby menz: 

-          již byla dokončena a zkolaudována menza ve Voroněžské ul. – H, v X./2000 
bude uvedena do provozu, 

-          kolaudace této menzy je rozdělen na 2 úseky:           

10.10. kolaudace výdejny jídel a 16.10. bude zahájen provoz 

30.10. proběhne kolaudace podlaží pro FA 

-          jídelna a kuchyň v Harcov stavebně připravena pro montáž technologie k 30.11., 
jedná se o zkrácení termínu, aby mohla být uvedena do provozu ještě letos 

Fámy o nedostatku finančních prostředků se nezakládají na pravdě a poškozují dobré jméno 
školy. Rektor poděkoval  kvestorovi a prorektoru Pavlíkovi za  maximální vynaložené úsilí 
při zabezpečení realizace této rozsáhlé stavby. Současně všechny přítomné pozval na Den 



otevřených dveří, kdy bude možnost si celé provozy prohlédnout. (Gastroturky platí do 
doby zprovoznění menzy Harcov, zaměstnanci se mohou v otevřených provozech stravovat 
zatím jako „cizí“ strávníci)). 

Ad 6) FRIM – prorektor Pavlík spolu s kvestorem informovali o návrhu dělení FRIM na 
rok 2001 – viz tabulka. 

Ad 7) Prorektor Pavlík informoval o předloženém materiálu týkajícím se generelu TUL. 
Zdůraznil nutnost vývoje univerzity v kontextu s evropským konkurenčním prostředí, 
zdůraznil 2 faktory „přitažlivosti“ VŠ pro studenta:  

–         kvalita VŠ pedagoga 

–         kulturnost protředí a kvalita vybavenosti 

Ad 8) Změna Vnitřního mzdového předpisu: v V./2000 byl předložen návrh na změnu 
VMP v oblasti příplatků, tj. byla snaha zavést tzv. příplatek za zastupování. Po velmi a 
velmi rozsáhlé diskusi byla změna VMP schválena s tím, že minimální výše tohoto 
příplatku se rovná 20% mzdového tarifu zastupujícího (vztaženo na 1 měsíc a plné 
zastupování) 

Předložený návrh byl schválen nadpoloviční většinou přítomných senátorů. 

Ad 9) Různé: 

–         rektor podal informaci o odsouzení obviněného bývalého studenta TUL 
z defraudace,obviněný se proti rozsudku odvolal 

–         rozpočty VŠ by měly být v příštím roce navýšeny cca  o 3,6 miliardy Kč 

–         rektoři Německa a Polska spolu se svými vládami projednávají ustanovení 
Univerzity NISA, a to na základě mezinárodních smluv. 

–         pravděpodobný termín příštího AS  TUL je  úterý 14.11.2000 

V Liberci dne 2000-10-03                                                                                           
                Doc. Dr.Ing. Kůs 

zapsala Adamíčková                                                                                                       
předseda AS TUL 

 


